
U'S (iRriHGeS________A
TERRA ha convocat una taula rodona,per de- 

batra el problema da las granges,qua con

siderem tema polàmie,a rel del projecte 

presentat per uns particulars d'instal.lar 

dues granges al Pla de les Arenas,

Els convidats són:

Grabiel Tll ra lpe ix: E x-alça lde del poble, 

i que havia posat!la zona com a "zona no 

programada", actualment està amb nosaltres 

a nivell particulas,tot prescindint del 

càrrec que tingui en l'actual consistori.

Anqel Sh rrasde sanfermtüna de les perso

nes que s'han mogut més després de sortir 

el pro jec t e ,també està aqui convidat tot 

prescindint dels lligams que pugui tenir 

a l 'Ajuntament.

Josep Fébreqa:Propietarl i accionista de 

ls3 granges que es volen instal.lar.

P$f8 Lloveres:Veterinari del poble.

Pep Badia;membre del Grup per la Defensa 

del fledi Ambient.

A jontament:No ha assistit.

Són les deu del vespre del dia 23 de de

sembre del 1979,estem reunits per començar 

el diàleg tot esperant la- representació de 

l'A juntament.Passa l'estona i no apareix 

ningú del Consistori i en vista d'aixó que

dem per aplaçar-ho un dia bo i esperant 

qua demà vindrà la representació del Con

sistori.

Són les quatre de la tarda del dia 29,al 

mateix local,amb les mateixe3 persones i 

no apereix ningú coij a representant da l'A

juntament. Decidim començar la xerrada.

La primera pregunta salta a l'aire a les 

4'15 de la tarda.

CREIEU que E3 NECESSARIS LA RAMADERIA AL 

NOSTRE POBLE?

Pa re:Jo crac que és del tot necessària per 

al desenvolupament de la comarca,ja que ha 

disminuït una.cinquena part d'allò que te

níem fa vint amys,ja que crec serà necessi

tat fonamental a vint anys vista.

Bie1: Jo estic totalment d'acord,però ca

da cosa al seu lloc,buscar el sistema per

què podem fer-ho,disposem d'un paisatge fa

bulós i la climatologia idònea,però es trac

ta de buscar el sistema.

Badi3;Jo crac que estem en una zona, en 

la quel ja abans s'obserbaba una activitat 

ramadera i podriem dir que el poble s'auto- 

proveïa sol de carn.Enguany,en aquest debat 

podriem parlar de quina forma podria ser la 

mes adequada per desenvolupar la ramaderia.

A SgelrJo recalco sempre en agricultura i 

ramaderia la paraula "planificació".Hem de 

pensar que no tenim ni una agricultura su

ficient ni una ramaderia suficient.Amb això 

el bo3c i el turisme s'anava tirant,però 

això ja ha quedat desfasat i ara ens hem 

de plantejar fins a quin punt és necessà

ria la ramaderia com a font de riquesa.

9ieJ.:A nosaltres,i parlo de quan era al

calde,eas va fer pensar molt això de fer 

una planificació.A l'Ajuntament hi ha uns 

plànols que espero que encara podran ser

vir,on es veuen totes les zones de reser

va qye agafavem com la Font del Sastre,els 

Eróle,els pantan3,el Pla de les Arenes,les 

Aule de s,...,tot intentant no perjudicar per 

rés als proietaris. 

flbre q a :Home jo ...

BjLe_l:Tampoc s'us pot expropiar Josep,no 

faltaria més.

9 a d i a :E n aquests moments ens trobem qua 

el procés d abans,que era abandonar el camp 

i integrar-se a 1 aindústria,és pot inver

tir, i crec que ens hem da plantejar fins 

a quin punt es pot aixecar de nou l'econo- 

miaramedera des d'aquest punt de vista de 

l'inversió de gent.

Pere : A ixo es difícil,però el problema és 

si serà gent d'aqui o de fora,ja que el camp 

s abandonat per dues raons:la puja de la 

indústria,i que els propietaris no varen 

fer rés per parar-ho...

Fabreqa;Nosaltres no els hem escanyat mai, 

potser perque no ens vàrem entendre,ja que 

deien els quedava poc,i...

Ps re:Però no és va solucionar.no els hi 

vàreu fer instal.lacions,...Jo crec que ha 

d8 ser gent jove que ha d'aixecar el camp, 

i no n'hi ha.

A n qe l:Jo no crec que la ramaderia hagi 

desaparegut,perquè tenim el mateix bestiar 

que abans,i el rendiment és potser superior 

al d'abans.


